
   
 

ESL murdmaasuusatamise alakomitee juhatuse 31.07.23 koosoleku protokoll 

Koosoleku toimumise aeg: 31.07.23 

Koosoleku algus kell 13:00, koosoleku lõpp 16:30 

Toimumiskoht: Otepää, Tehvandi hotelli õppeklass ja veeb 

Koosolekul osalesid: Vahur Teppan, Eno Vahtra, Ave Nurk, Mario Oha, Aivar Rehemaa, veebi teel 

Kaupo Tammemäe  

Koosolekul ei osalenud: Bert Tippi, Timo Juursalu 

Koosoleku juhataja: Ave Nurk 

Protokollija: Vahur Teppan 

 

Koosolek on otsustusvõimeline. 

 

 

Koosoleku päevakord: 

1. Võistluste korraldamine hooajal 2024 

2. Kalender 2023/2024 

3. Statuutide arutelu 

4. Murdmaa eelarve 2023/2024 

5. U20 koondise kandidaatide lisamine 

6. Floorikeelu rakendamine Eestis 

7. Muud teemad 

 

 

1. Võistluste korraldamine hooajal 2024 

1.1. Kõiki noortesarja etappe ja EMV-d hakkab uuel hooajal korraldama 1 korraldusmeeskond 

eesotsas Tanel Ojaste ja Jaak Teppaniga. Esialgset ideed on tutvustatud alakomitee koosolekul 

ja kevadisel treenerite seminaril. Täpsem ülevaade antakse 26.08.2023 toimuval murdmaa 

üldkogul. 

Otsus: Alakomitee juhatus võttis info teadmiseks.   

 

1.2. ESL litsentsitasude ja võistluste osavõtutasude suurus 

Varasemalt on litsentsi tasu olnud kuni detsembrini 15€ ja alates jaanuarist 20€. Eelmise aasta 

EMV üldjuhendis: Alates 01.01.2023 on võistlushooaja litsentsi maksumus 20€. Arutati kas 

hilisema litsentsi vormistamise sooviga rakendame ka suuremat tasu, nt 25€. Vahurilt 

ettepanek lisada lisaks aastasele litsentsile ka 1 võistluskorra litsentsi võimalus. Tõstatati ka 

võistluste osavõtutasude muutmise teema.  

Otsus: teha eraldi töögrupi koosolek enne murdmaa üldkoosolekut, kus teema koos EMV 

Üldjuhendiga läbi töötada. Järgmine juhatuse koosolek võtab vastu otsuse. 

Vastutajad: Kaupo, Mario, soovitatav kaasata Tanel ja Ave. 

 



   
1.3. Kes korraldab Skandinaavia karika ja Põhjamaade meistrivõistlused? 

Otsus: ESL teeb konkursi korraldusklubi leidmiseks 

 

 

2. Kalender 2023/2024 

Vaadati üle murdmaa kalendri viimane versioon.  

EMV-te osas on järgitud põhimõtet, et võistlused on koondatud hooaja algusesse ja lõppu võimalikult 

kompaktsete võistlusnädalavahetustena. Vahurilt ettepanek lisada EMV-tele ka vanuseklassid MN40, 

MN50, MN60, MN70. 

Noortesarja etapid on võimalikult palju sätitud nii, et ei kattuks laskesuusatajate paika pandud 

noortesarja etappidega, tänu millele õnnestuks mõlemal suurendada noortesarjas osalejate arvu. 

Alajuht juhib tähelepanu, et noortesarja Alutaguse etapp toimub samaaegselt Tehvandil toimuva Scan 

Cupiga, millega kannatab Scan Cupi vaatajaskond ja ka teatud klubide treenerid. Üldine arvamus on, 

et kuna sportlaste sihtgrupp on erinev, siis need võistlused üksteisega ei konkureeri. 

Otsus: Kinnitada ühehäälselt 5 poolt häälega esitletud murdmaa võistluste kalender (manuses) 

 

3. Statuudid 

Eelmise aasta statuute kasutades on tehtud põhjad, millele koostada hooaja 2024 statuudid. Kuni 28. 

juulini olid Tippspordikomisjoni liikmetelt oodatud ettepanekud statuutide koostamiseks. Arutati 

laekunud ettepanekute üle. Aivar informeeris, et Tippspordikomisjoni koosolek toimub järgmisel 

nädalal, kus arutatakse ettepanekud ühiselt läbi.  

Otsus: Ootame tippspordikomisjoni sisendit, otsused järgmisel koosolekul.  

Vastutaja: Aivar (noorte ja juunioride statuutide koostamise delegeerib vajadusel Mariole). 

 

 

4. Murdmaa eelarve 2023/2024 

Alajuht tutvustas murdmaa eelarve projekti. Kuna eelarve on tavapäraselt pingeline, siis tuleb 

otsustada, kas suurem rõhk panna MK sportlastele või potentsiaalsele peale kasvavale juunioride 

koondisele.  

Kuna mitmed teemad on veel lahtised (riiete tellimus, fluorivabadele määretele üleminek, EMV ja 

noortesarja korraldamise kulud-tulud), siis vaadatakse eelarve järgmisel koosolekul veelkord üle. 

Otsus: info võeti teadmiseks  

 

 



   
 

5. U20 koondise kandidaatide nimetamine 

Tippspordikomisjoni ettepanek nimetada U20 koondise kandidaatideks järgmised sportlased:   

Andre Luuk -  PNMV 20.koht 

Richard Piho -  PNMV 17.koht 

Triinu Kresmer - EYOF 28.koht 

Otsus: 4 poolt ja 1 erapooletu häälega otsustatakse nimetada U20 koondise kandidaatideks Andre 

Luuk, Richard Piho, Triinu Kresmer. Koondise kandidaatidel eraldi hüvesid ette nähtud ei ole. 

 

6. Sportlaste klubi vahetused  

ESL-le on laekunud 9 avaldust üleminekuks MTÜ Nõmme Spordiklubi koosseisust MTÜ Tallinna 

Biathlon koosseisu, millele on MTÜ Nõmme Spordiklubi ja MTÜ Spordiklubi Tallinna Biathlon 

esindajate digiallkirjastatud nõusolekud olemas.   

Kuna viimasel hetkel enne koosolekut selgus, et sooviavaldusi on lisandumas ning tõenäoliselt muutub 

ka vastuvõttev klubi, siis otsustatakse lükata päevakorrapunkt järgmisele koosolekule. 

Otsus: lükata päevakorrapunkt järgmisele koosolekule ja menetleda kõiki avaldusi koos.  

 

7. Floorikeelu rakendamine Eestis 

FIS Council on mai lõpus kinnitanud floori keelu rakendamise uuest hooajast. Keeld kehtib kõikidele, 

kuid FIS-i poolt hakatakse korraldama keelu kontrollimist esialgu MK võistlustel ja tähtsamatel 

tiitlivõistlustel (sh Jun ja U23 MM, YOG). Rahvuslikul tasandil on keelu kontrollimine iga riigi enda 

korraldada ja vastutada. 

Kuna tegemist on kõiki ESL alasid puudutava teemaga, siis on Ave teinud suve alguses ettepaneku, et 

tehtaks ESL-i ülene regulatsioon/reglement, kuidas fluorikeeldu Eestis rakendama hakatakse. 

Praeguseks on kujunenud olukord, et ühist tegevust pole toimunud ja teised alad on enda jaoks selle 

teema lahendanud. Murdmaal tuleks enda siseselt lahendada kas ja kuidas rakendatakse fluorikeeldu 

Eestis toimuvatel murdmaa võistlustel (sh EMV, noortesari).  

ESL kodulehe murdmaa osale on Avel lisatud alamleht „Floorikeeld“, kus on informatiivselt kirjas, 

millega tegu ja viited praegu kehtivatele FIS juhistele/otsustele. 

  

Alajuht teeb ettepaneku moodustada töögrupp eesotsas Enoga (lisaks ettepanek kaasata Eero 

Bergman, Vahur Leemets). Töögrupi ülesandeks jääb hinnata floorikeelu rakendamise võimalikkust, 

sealhulgas kuidas tagada MK-dele ning noorte ja juunioride tiitlivõistlustele ESL-i esindama sõitvate 

sportlaste suuskade puhtus.  



   
Otsus: moodustada töögrupp Eno juhtimisel, mille ülesandeks jääb floorikeelu rakendamise 

võimalikkuse hindamine, ettepanekute tegemine, floorivabadele määretele ülemineku eelarve ja 

floorikeelu rakendamisega kaasneva kontrolli (sh vastava aparaadi hankimine või rentimine) 

eelarve.  

 

8. Muud teemad 

8.1. Jõulumäe suvine noortelaager 

Alajuht andis ülevaate toimunud laagrist ja saadud tagasisidest. Tagasisidena küsitud vastuste põhjal 

olid enamus laagriga rahul. Järgmiseks aasta laagriks välja pakutud keskustest (Jõulumäe, Kurgjärve, 

Madsa) eelistasid enamus Jõulumäed. Samuti pooldas valdav enamus toimumise ajaks juuni lõppu. 

Kogutud info põhjal on järgmiseks aastaks laager broneeritud Jõulumäele perioodiks 26.-30.06.24. 

8.2. Talvine noorte ühislaager 

Eno tutvustas mõtet korraldada analoogselt suvise laagriga ka talvine ühislaager. Eelkõige väikestele 

klubidele, kes ei saa endale üksinda laagrisse sõitu lubada. Eno teeb veel uurimistööd ja tutvustab 

mõtet ka murdmaa üldkoosolekul. 

8.3 Equinor laagri treenerite transpordikulu katmine.  

01.-08.08. Norras, Stavangeris toimuvasse noortelaagrisse sõidavad treeneritena kaasa Riho 

Roosipõld ja Kadri Madissoo. Alajuht informeerib, et kuna laagri transpordikulud tulevad nii sportlastel 

kui treeneritel ise tasuda, siis oleks õiglane, et mõlema treeneri kulud kaetakse ESL eelarvest. 

8.4. Murdmaa pressikonverents on planeeritud 15.10. Käärikul noortesarja I etapi raames. 

 

8.5. Murdmaa üldkoosolek  

Toimub 26.08. kell 17 Tehvandil. Kutse klubidele on saadetud kuu aega enne koosolekut. Üldkoosolek 

toimub rullsuusatamise EMV esimese päeva järgselt, et tagada võimalikult paljude klubide jaoks 

mugav osavõtt. Murdmaa üldkoosolekul tuleb muuhulgas päevakorda alakomitee juhatuse tegevuse 

ülevaade ning arengukava. 

Vastutaja: Vahur 

 

 

LISA. Eesti võistluste kalender 2023/2024 

 


